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Jolana VOLDÁNOVÁ, moderátorka
--------------------
Na vysokých školách oficiálně začal nový akademický rok. V tom loňském se na univerzitách nejen vyučovalo, ale kvůli
chystaným reformám, taky protestovalo. Ministerské změny nakonec neprošly. Podle premiéra i současného ministra
školství jsou ale reformy nutné a je potřeba je nastartovat už letos.

Ivan LUKÁŠ, redaktor ČT
--------------------
Taláry, slavnostní incignie, smířlivé projevy. Zahájení akademického roku jako tolikrát předtím. Jenže premiér oznamuje,
že letos bude ve znamení změn.

Petr NEČAS, předseda vlády /ODS/
--------------------
Přinesou do Českého vysokého školství více tlaku na kvalitu.

Ivan LUKÁŠ, redaktor ČT
--------------------
Jinými slovy - bude reforma. Loni se přitom kvůli ní nejprve házely melouny. Pak se protestovalo, na fakultách proběhl
týden neklidu a nakonec 10 tisíc studentů a učitelů, nejvíc za posledních 20 let, vyšlo do ulic. Báli se školného a ohrožení
akademických svobod. Změny nakonec neprošly, padl i ministr. Podle premiéra i nového šéfa resortu je ale na reformu
nejvyšší čas, včetně zápisného. Pro studenty taky nepřijatelného.

Miroslav JAŠUREK, předseda studentské komory RVŠ
--------------------
Třeba ty příští vlády to zápisné můžou různě navyšovat a fakticky je to zavedení školného.

Ivan LUKÁŠ, redaktor ČT
--------------------
Do Akademických rad mají nastoupit lidé z venčí škol. I kvůli tomu ale školy loni bouřily. Teď ministr věří v dohodu.

Petr FIALA, ministr školství /nestr./
--------------------
Věřím, že když budeme diskutovat, nikoliv na konci, ale na samém počátku toho procesu, že můžeme dojít aspoň v
některých věcech ke společným stanoviskům.

Václav HAMPL, předseda České konference rektorů
--------------------
Ten ďábel je vždycky v tom detailu. Jak ty problematický věci chceme řešit.

Ivan LUKÁŠ, redaktor ČT
--------------------
Reforma má přinést vlastně jediné, zvýšit kvalitu škol a vzdělávání. Kvalitě vysokoškolského vzdělávání neprospívá
ani to, že v České republice je 75 vysokých škol. 28 z nich je veřejných nebo státních, ostatní jsou soukromé. Novelu
vysokoškolského zákona by měla vláda projednávat do konce roku. Ivan Lukáš, Česká televize.


